

តើ VCAL គឺជាអ្វី?

Victorian Certificate of Applied Learning (VCAL) (វិញ្ញាបនបត្ររៀនអនុវត្តន៍វិចិត្រវិយ័) គឺជាជម្រើសអនុវត្តន៍ផ្ទាល់ដៃ សម្រាប់សិស្សថ្នាក់ទី 11 និងទី 12 ។

VCAL ផ្តល់ឲ្យអ្នកនូវបទពិសោធន៍ទាក់ទងនឹងការងារសម្រាប់អនុវត្តន៍ ព្រមទាំងជំនាញអក្ខរកម្មនិងលេខនព្វន្ត ហើយនិងឱកាសដើម្បីកសាងជំនាញផ្ទាល់ខ្លួន ដែលសំខាន់សម្រាប់ជីវិតនិងការងារ។ ហើយដូចគ្នានឹង Victorian Certificate of Education (VCE) (វិញ្ញាបនបត្រអប់រំវិចិត្រវិយ័)ដែរ VCAL គឺជាលក្ខណៈសម្បត្តិមធ្យមសិក្សាជាន់ខ្ពស់ដែលមានការទទួលស្គាល់។

សិស្សដែលមាន VCAL ទំនងជាចាប់អារម្មណ៍ក្នុងការបន្តការបណ្តុះបណ្តាលនៅ Technical and Further Education (TAFE) (ការអប់រំបច្ចេកទេសនិងបន្ថែម) ដោយរៀនធ្វើកូនជាង ឬទទួលការងារមួយនៅក្រោយពីបំពេញការសិក្សានៅសាលារៀនហើយ។ ប៉ុន្តែ បើអ្នកចាប់ផ្តើម VCAL របស់អ្នក ហើយបន្ទាប់មកសម្រេចថា VCE គឺជាជម្រើសត្រូវសម្រាប់ខ្លួនអ្នក វានឹងមិនយឺតពេលក្នុងការផ្លាស់ប្តូរចិត្តរបស់អ្នកឡើយ។

ភាពបត់បែនបាននៃ VCAL អាចឲ្យអ្នកចាប់យកកម្មវិធីសិក្សាមួយដែលសមរម្យនឹងចំណាប់អារម្មណ៍ និងសេចក្តីត្រូវការនៃការរៀនសូត្ររបស់អ្នក។ ផ្នែកនិង Unit ទាំងឡាយដែលទទួលស្គាល់ពេញលេញ ត្រូវបានជ្រើសយកសម្រាប់ប្រភេទចាំបាច់ខាងមិនបានចំនួនបួនដូចតទៅ៖

- ជំនាញអក្ខរកម្មនិងលេខនព្វន្ត
- ជំនាញទាក់ទងនឹងការងារ
- ជំនាញជាក់លាក់សម្រាប់ឧស្សាហកម្ម
- ជំនាញបណ្តុះបណ្តាលផ្ទាល់ខ្លួន

បើអ្នកបំពេញ VCAL របស់អ្នកដោយជោគជ័យ អ្នកនឹងទទួលវិញ្ញាបនបត្រនិងសេចក្តីបញ្ជាក់នៃលទ្ធផលដែលប្រាប់នូវមុខវិជ្ជាដែលអ្នកបានបំពេញ។

អ្វីៗដែលអ្នកត្រូវដឹង

ហេតុអ្វីបានជាខ្ញុំជ្រើសយកការសិក្សា VCAL?

នៅពេលដែល VCE គឺជាជម្រើសល្អមួយសម្រាប់សិស្សទាំងឡាយដែលចង់បន្តការសិក្សាបន្ថែមនៅសាកលវិទ្យាល័យក្តី ក៏អ្នកប្រហែលជាមានអារម្មណ៍ថា នេះមិនមែនជាជម្រើសត្រូវសម្រាប់អ្នកឡើយ។

VCAL គឺជាលក្ខណៈសម្បត្តិសាលាមធ្យមសិក្សាជាន់ខ្ពស់ដែលទទួលស្គាល់ ដែលសិក្សានៅថ្នាក់ទី 11 និងទី 12 ។ VCAL ត្រូវបានផ្អែកលើការសិក្សាអនុវត្តន៍ផ្ទាល់ដៃ ដែលត្រូវបានគេស្គាល់ផងដែរថាជា “ការរៀនអនុវត្តន៍” ។

បើអ្នកជ្រើសយកការសិក្សា VCAL, អ្នកនឹងទទួលបទពិសោធន៍ប្រតិបត្តិ និងជំនាញ 'ធ្វើការបាន' ព្រមទាំងជំនាញដែលអ្នកនឹងត្រូវការបន្តការបណ្តុះបណ្តាលបន្ថែម នៅកន្លែងធ្វើការ ឬនៅវិជ្ជាស្ថាន TAFE។

តើខ្ញុំអាចសិក្សា VCAL បាននៅទីណា?

VCAL កំពុងផ្តល់ឲ្យនៅក្នុងរដ្ឋទាំងមូល នៅតាមសាលារៀន, សាលា TAFE និង Adult Community Education (ACE) (មណ្ឌលអប់រំសហគមន៍ជនពេញវ័យ) ខ្លះៗ សូមបើកមើល www.vcaa.vic.edu.au ហើយជ្រើសយក Search ដើម្បីរកមើល Schools និង Study ដើម្បីរកមើលបញ្ជីស្ថាប័នទាំងអស់ដែលផ្តល់ VCAL ។

តើ VCAL មានកម្រិតអ្វីខ្លះ?

VCAL មានកម្រិតបី គឺ Foundation (បឋម), Intermediate (មធ្យម) និង Senior (ជាន់ខ្ពស់)។ គ្រូបង្រៀន ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់អាជីពរបស់អ្នក នឹងជួយអ្នកក្នុងការសម្រេចនូវកម្រិតមួយណាដែលសមរម្យបំផុត សម្រាប់សេចក្តីត្រូវការរបស់អ្នក។

តើមានតម្រូវការនៃការចូលសិក្សាឬទេ?

គ្មានទេ។ អ្នកចាប់ផ្តើម VCAL នៅនឹងកម្រិតមួយដែលសមរម្យនឹងសមត្ថភាពរបស់អ្នក។ គ្រូបង្រៀន ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់អាជីពរបស់អ្នក នឹងអាចជួយអ្នកក្នុងការសម្រេចនូវកម្រិតមួយណាដែលសមរម្យបំផុតសម្រាប់អ្នក។

តើ VCAL នឹងត្រូវការពេលប៉ុន្មានដើម្បីបំពេញចប់សព្វគ្រប់?

VCAL ត្រូវបានបង្កើតឡើងសម្រាប់សិស្សថ្នាក់ទី 11 និងទី 12។ អ្នកអាចទទួលវិញ្ញាបនបត្រ VCAL និងសេចក្តីបញ្ជាក់នៃលទ្ធផល នៅពេលដែលអ្នកបំពេញកម្មវិធី VCAL ដោយជោគជ័យសម្រាប់កម្រិតដែលអ្នកបានជ្រើសយក។ សិស្សជាច្រើនបំពេញកម្រិតមួយនៃ VCAL ក្នុងពេលមួយឆ្នាំ។

តើអ្នកទទួលបានអ្វីទៅ នៅក្រោយពីបំពេញ VCAL ដោយជោគជ័យ?

បើអ្នកបំពេញកម្មវិធី VCAL របស់អ្នកដោយជោគជ័យ អ្នកនឹងទទួលបានវិញ្ញាបនបត្រ VCAL មួយសម្រាប់កម្រិតបឋម មធ្យម ឬជាន់ខ្ពស់ ដោយផ្អែកលើកម្រិត VCAL ដែលអ្នកជ្រើសយកដើម្បីសិក្សា។ អ្នកក៏នឹងទទួលសេចក្តីបញ្ជាក់នៃលទ្ធផល ដោយរៀបរាប់នូវ Unit ទាំងអស់នៃ VCAL, VCE និង Vocational Education and Training (VET) ។

តើអ្វីទៅដែលរាប់បញ្ចូលក្នុង VCAL របស់ខ្ញុំ?

តើអ្វីទៅដែលជាវិញ្ញាបនបត្រ Vocational Education and Training (VET)?

Vocational Education and Training (VET) (វិញ្ញាបនបត្រអប់រំនិងបណ្តុះបណ្តាលការងារ) ផ្តល់ឱកាសសម្រាប់សាលារៀន វិជ្ជាស្ថានបណ្តុះបណ្តាល និងឧស្សាហកម្មដើម្បីធ្វើការរួមគ្នាក្នុងការរៀបចំសិស្សសម្រាប់ការងារនិងការបណ្តុះបណ្តាលបន្ថែម។ សាលាមធ្យមសិក្សាភាគច្រើនផ្តល់វគ្គសិក្សា VET ដែលរួមចំណែកដល់ការបំពេញគួរជាទីពេញចិត្តនៃ VCAL ហើយផ្តល់សេចក្តីជឿជាក់នូវការអប់រំនិងបណ្តុះបណ្តាលការងារ ដែលទទួលស្គាល់ទូទាំងប្រទេស។

តើមុខវិជ្ជា VET កាលត្រាមុន នឹងរាប់បញ្ចូលទៅក្នុង VCAL របស់ខ្ញុំឬទេ?

នឹងរាប់បញ្ចូល។ អ្នកគួរពិភាក្សាជាមួយគ្រូបង្រៀន ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់អាជីពរបស់អ្នក ដើម្បីគិតមើល បរិមាណនៃការសិក្សាកាលត្រាមុនរបស់អ្នកដែលនឹងរាប់បញ្ចូលទៅក្នុង VCAL របស់អ្នក ហើយដើម្បីគ្រោង នូវការសិក្សាសេសសល់នៃកម្មវិធី VCAL របស់អ្នក។

ខ្ញុំបានបំពេញមុខវិជ្ជា VCE មួយរួចទៅហើយ។ តើមុខវិជ្ជានេះនឹងរាប់បញ្ចូលទៅក្នុង VCAL របស់ខ្ញុំឬទេ?

នឹងរាប់បញ្ចូល។ បើអ្នកទទួលបានលទ្ធផល 'S' សម្រាប់ការបំពេញគួរជាទីពេញចិត្តនៃ Unit ណាមួយនៃ VCE, Unit នេះនឹងរាប់បញ្ចូលទៅក្នុង VCAL របស់អ្នក។ អ្នកគួរពិភាក្សាជាមួយគ្រូបង្រៀន ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់ អាជីពរបស់អ្នក ដើម្បីគ្រោងនូវការសិក្សាសេសសល់នៃកម្មវិធី VCAL របស់អ្នក។

តើខ្ញុំអាចផ្លាស់ទៅកាន់ VCE បានឬទេ បើខ្ញុំផ្លាស់ប្តូរចិត្តនោះ?

អ្នកក៏ប្រហែលជាអាចផ្ទេរឥណទានសម្រាប់ Unit និងផ្នែកផ្សេងទៀតដែលបានបំពេញជាផ្នែកនៃ VCAL របស់អ្នកផងដែរ។

តើខ្ញុំអាចធ្វើការមិនពេញពេល និង/ឬ បន្តការរៀនធ្វើកូនជាងបានឬទេ នៅក្នុងពេលសិក្សា VCAL?

អ្នកអាចទទួលបានការទទួលស្គាល់និងឥណទានសម្រាប់ការងារមិនពេញពេល នៅក្នុងពេលសិក្សា VCAL ។ ការងារនេះអាចមានរួមទាំង៖

- ការហាត់រៀនធ្វើកូនជាង ឬការបណ្តុះបណ្តាលនៅសាលារៀន
- ការងារមិនពេញពេល
- ការដាក់ឲ្យរៀនដកបទពិសោធន៍នៅតាមកន្លែងធ្វើការ ដែលមានការរៀបចំត្រឹមត្រូវ។

តើ VCAL ត្រូវបានដាក់ពិន្ទុយ៉ាងដូចម្តេច?

VCAL គឺជាការគូបផ្សំនៃបណ្តាវគ្គសិក្សា / វិញ្ញាបនបត្រដែលទទួលស្គាល់។ គ្រូបង្រៀនរបស់អ្នក ដាក់ពិន្ទុ កម្មវិធី VCAL របស់អ្នក ឲ្យសមស្របតាមតម្រូវការដាក់ពិន្ទុសម្រាប់ផ្នែកនីមួយៗនៃកម្មវិធីនេះ។

តើខ្ញុំត្រូវចូលរួមក្នុង General Achievement Test (GAT) (ការធ្វើតេស្តលទ្ធផលទូទៅ) ឬទេ?

GAT គឺជាតេស្តតំរិះវិជ្ជានិងជំនាញក្នុងការសរសេរ, គណិតសាស្ត្រ, វិទ្យាសាស្ត្រនិងបច្ចេកវិជ្ជា, មនុស្សជាតិ និងវិទ្យាសាស្ត្រសង្គម ព្រមទាំងសិល្បៈ។ តេស្តនេះត្រូវធ្វើដោយសិស្សទាំងអស់ដែលសិក្សាលំដាប់ Unit 3 និង 4 នៃ VCE។ សិស្សដែលសិក្សាលំដាប់នៃ Unit 3 និង 4 នៃ VCE VET ក៏នឹងត្រូវតែចូលរួមធ្វើតេស្ត GAT ផងដែរ។ ពុំមានតម្រូវការឲ្យសិស្សដែលសិក្សាតែ Unit នៃ VCAL ប៉ុណ្ណោះ ចូលរួមធ្វើតេស្ត GAT ឡើយ។ ប៉ុន្តែ អ្នកអាចជ្រើសយកការចូលរួមធ្វើតេស្ត GAT បើការធ្វើតេស្តនេះសមរម្យនឹងមាគាររបស់អ្នកទៅ កាន់ការសិក្សាបន្ថែម ការបណ្តុះបណ្តាល ឬការប្រកបការងារ។

តើខ្ញុំសិក្សាអំពីអ្វី?

ដោយមានជំនួយពីគ្រូបង្រៀន ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់អាជីពរបស់អ្នក អ្នកអាចបង្កើតកម្មវិធី VCAL មួយ ដែលសមរម្យតាមសេចក្តីត្រូវការនិងចំណាប់អារម្មណ៍រៀនសូត្រជាក់លាក់របស់អ្នក។ អ្នកមានជម្រើសជ្រើសយក Unit ទាំងឡាយនិងផ្នែកសម្រាប់ប្រភេទបួនដែលចាំបាច់ខានមិនបាននៃ VCAL ដូចតទៅនេះ៖

ប្រភេទ 1 - ជំនាញអក្ខរកម្ម និងលេខនព្វន្ត

កម្មវិធី VCAL របស់អ្នកត្រូវមានរួមទាំងមុខវិជ្ជាអក្ខរកម្មនិងលេខនព្វន្ត។ មុខវិជ្ជាទាំងនេះអាចជ្រើសយកចេញពី Unit ទាំងឡាយ ជំនាញអក្ខរកម្មនៃ VCAL និងជំនាញលេខនព្វន្តនៃ VCAL និង/ឬ អង់គ្លេសនិងគណិតសាស្ត្រនៃ VCE ឬមុខវិជ្ជាអប់រំសម្រាប់ឯងទៀត ដូចជា Certificate in General Education (វិញ្ញាបនបត្រអប់រំទូទៅ) (ជនពេញវ័យ)ជាដើម។

ប្រភេទ 2 - ជំនាញជាក់លាក់នៃឧស្សាហកម្ម

កម្មវិធី VCAL របស់អ្នកនៅកម្រិត Intermediate និង Senior ត្រូវតែមានរួមទាំងសមាសធាតុនៃលក្ខណៈសម្បត្តិ VET ដែលមានការទទួលស្គាល់។ ប៉ុន្តែ ពុំមានតម្រូវការឲ្យអ្នកផ្តោតលើ ឬបំពេញវិញ្ញាបនបត្រ VET ទោលណាមួយទេ។ ឧទាហរណ៍៖ អ្នកអាចជ្រើសយកការសិក្សាផ្នែក ឬ Unit ផ្សេងៗគ្នា ចេញពីវិញ្ញាបនបត្រ VET មួយចំនួនផ្សេងៗគ្នា ដើម្បីបំពេញតាមតម្រូវការ VCAL ហើយទទួលបានបទពិសោធន៍ក្នុងវិស័យការងារ មួយចំនួនផ្សេងៗគ្នា។ ជម្រើស VET មួយចំនួនផ្សេងៗគ្នា មានភាពធំទូលាយ ហើយឧទាហរណ៍មានរួមទាំង ផ្នែករថយន្ត, វិស្វកម្ម, អគារនិងសំណង់, ការទទួលភ្ញៀវនិងការលក់រាយ, ពហុព័ត៌មាន, បច្ចេកវិជ្ជាព័ត៌មាន, កសិកម្ម, សាករវប្បកម្ម, ឃ្លាំងទំនិញ ព្រមទាំងសក់និងសម្ផស្ស។

ប្រភេទ 3 - ជំនាញទាក់ទងនឹងការងារ

ដើម្បីបង្កើតជំនាញ 'ធ្វើការបាន' VCAL ផ្តល់ឲ្យអ្នកនូវជម្រើសទទួលយកការដាក់ឲ្យរៀនយកបទពិសោធន៍ នៅកន្លែងធ្វើការដែលរៀបចំត្រឹមត្រូវ, ការហាត់ធ្វើកូនជាង / ការបណ្តុះបណ្តាលនៅសាលារៀន, ឬការងារមិនពេញពេល។ អ្នកក៏អាចសិក្សា Unit និងផ្នែកទាំងឡាយដែលនឹងរៀបចំអ្នកសម្រាប់ការងារ ឧទាហរណ៍៖ សុខភាពនិងសុវត្ថិភាពការងារ ឬជំនាញសម្ភាសន៍ធ្វើការ។

ប្រភេទ 4 - ជំនាញអភិវឌ្ឍន៍ផ្ទាល់ខ្លួន

ជាផ្នែកនៃកម្មវិធី VCAL របស់អ្នក អ្នកនឹងចូលរួមក្នុងគម្រោងនិងសកម្មភាពទាំងឡាយក្នុងសហគមន៍ ឬសាលារៀនអ្នក ដែលនឹងជួយបង្កើតជំនាញការងារជាក្រុម ទំនុកចិត្តលើខ្លួនឯង និងជំនាញដទៃទៀតរបស់អ្នក ដែលសំខាន់សម្រាប់ជីវិតនិងការងារ។ ឧទាហរណ៍៖ សាលារៀនអ្នកអាចធ្វើការជាមួយសាលាក្រុង ដើម្បីកែលំអសួនឧទ្យាន។ ការរៀនសូត្រដែលអ្នកទទួលបានពីការចូលរួមក្នុងគម្រោងដូចនេះ អាចរាប់បញ្ចូលទៅក្នុង VCAL។

តើ VCAL អាចយកខ្ញុំទៅកាន់ទីណា?

តើខ្ញុំអាចចូលសិក្សាថ្នាក់ជាន់ខ្ពស់បានឬទេ បើខ្ញុំបំពេញ VCAL ដោយជោគជ័យ?

បើអ្នកកំពុងពិចារណាលើការចូលទៅសិក្សានៅសាកលវិទ្យាល័យបន្ទាប់ពីសាលារៀនតែម្តងនោះ VCAL ប្រហែលជាមិនមែនជម្រើសល្អបំផុតសម្រាប់អ្នកទេ។ ជាធម្មតា សិស្សដែលគ្រោងចូលសិក្សាថ្នាក់ជាន់ខ្ពស់តែម្តង សិក្សាយក VCE ដែលអនុញ្ញាតឲ្យគេទទួល Australian Tertiary Admissions Rank (ATAR) (ចំណាត់ថ្នាក់ចូលឧត្តមសិក្សាអូស្ត្រាលី) ពី Victorian Tertiary Admissions Centre (VTAC) (មណ្ឌលទទួលចូលឧត្តមសិក្សាវិចត្រីវិយ៉ា)។ បើអ្នកកំពុងសិក្សា VCAL នៅកម្រិត Senior ហើយសម្រេចថា អ្នកប្រហែលជាចាប់អារម្មណ៍ក្នុងការចូលសិក្សានៅសាកលវិទ្យាល័យ សូមឆែកសាកសួរជាមួយគ្រូបង្រៀនឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់អាជីពរបស់អ្នក ដោយសារតែសាកលវិទ្យាល័យខ្លះនឹងពិចារណាទទួលយកសិស្សដែលមានវិញ្ញាបនបត្រ VCAL កម្រិត Senior ។ ប៉ុន្តែ ការចេញពីសាលារៀនទៅកាន់សាកលវិទ្យាល័យតែម្តងមិនមែនជាផ្លូវតែមួយគត់នោះទេ។ អ្នកខ្លះរៀនវគ្គអប់រំនិងបណ្តុះបណ្តាលការងារនៅសាលា TAFE, ដែលប្រហែលជាឈានទៅកាន់ Diploma ឬ Advanced Diploma ហើយបន្ទាប់មកសម្រេចថា គេចង់ទទួលប្រយោជន៍ពីវគ្គសិក្សានៅសាកលវិទ្យាល័យ។ VCAL នឹងជាការចាប់ផ្តើមដ៏ល្អមួយនៅតាមមាតិកានេះ។

តើខ្ញុំមានជម្រើសអ្វីខ្លះ នៅពេលដែលខ្ញុំបានបំពេញ VCAL រួចហើយ?

VCAL នឹងផ្តល់ឲ្យអ្នកនូវបទពិសោធន៍ទាក់ទងនឹងការងារប្រតិបត្តិ និងលក្ខណៈសម្បត្តិមួយដែលនឹងទទួលស្គាល់ដោយវិជ្ជាស្ថាន TAFE និងនិយោជកទាំងឡាយ។ ទាំងអស់នេះនឹងជួយអ្នកក្នុងការចេញពីសាលារៀនទៅកាន់ការងារ ការរៀនធ្វើកូនជាង ឬការបណ្តុះបណ្តាល និង/ឬការបណ្តុះបណ្តាលបន្ថែម នៅ TAFE។

ជម្រើសផ្សេងទៀតគឺថា បើអ្នកចាប់ផ្តើមការសិក្សាសម្រាប់ VCAL របស់អ្នកនៅកម្រិត Foundation នៅថ្នាក់ទី 11 ហើយបំពេញកម្រិតនេះដោយជោគជ័យ អ្នកអាចពិចារណាបន្តការសិក្សាបំពេញកម្រិត Intermediate ឬ Senior នៃ VCAL ក្នុងថ្នាក់ទី 12។ ឬមួយអ្នកប្រហែលជាពិចារណាឡើងវិញនូវជម្រើសរបស់អ្នក និងសម្រេចថា ក្រោយពីអ្វីៗទាំងអស់ សាកលវិទ្យាល័យគឺជាជម្រើសត្រឹមត្រូវសម្រាប់អ្នក ហើយផ្ទេរទៅកាន់ VCE ។

តើ VCAL នឹងធ្វើឲ្យខ្ញុំរៀបចំជាស្រេចដើម្បីចូលធ្វើអាជីវកម្មឬទេ?

បើអ្នកបានបំពេញ unit ទាំងឡាយនៃ VET ជាផ្នែកនៃវិញ្ញាបនបត្រ VCAL របស់អ្នក អ្នកនឹងបានបង្កើតតំរូវវិជ្ជានិងជំនាញ ដែលនិយោជកផ្តល់តម្លៃ ឧទាហរណ៍៖ ការដឹងអំពីឧស្សាហកម្ម ការប្រើប្រាស់ប្រដារតម្រូវនៅក្នុងឧស្សាហកម្ម សុខភាពនិងសុវត្ថិភាពការងារជាដើម។ ការបំពេញ unit ទាំងឡាយនៃ VET ក៏នឹងជួយបង្ហាញដល់និយោជកផងដែរថា អ្នកមានបំណងធ្វើការក្នុងឧស្សាហកម្មនេះ។

ដើម្បីទទួលព័ត៌មានបន្ថែមអំពី VCAL សូមទាក់ទង Victorian Curriculum and Assessment Authority (អាជ្ញាធរកម្មវិធីសិក្សានិងពិនិត្យវាយតម្លៃវិចត្រីវិយ៉ា) តាមទូរស័ព្ទលេខ 1800 134 197 ឬបើកមើល www.vcaa.vic.edu.au